
Til Folketingets socialudvalg

For to måneder siden sendte Muskelsvindfonden vedhæftede brev om ankesystemets massive problemer til 
ministeren for børn, ligestilling, integration og sociale forhold. Vi har endnu ikke fået svar.

Siden er der sket det, at begge de langvarige konkrete sager, der er omtalt i brevet har fået en endelig 
afgørelse. 
Kvinden, der i slutningen af 2011 fik frataget sin hjælperordning, har nu fået bevilget en ny hjælperordning, 
der gør hende i stand til at fungere med job og fritidsaktiviteter uden at hun belaster sig selv til yderligere 
skader.
Manden, hvis kørestol til storestolshockey gik i stykker i efteråret 2011, har nu fået bevilget en ny kørestol, 
der gør det muligt for ham igen at dyrke sin sport.

Tilbage står spørgsmålene:
• Er det i orden, at den stærke part (kommunerne) kan tjene penge på at behandle den svage part 
(borgeren) dårligere end loven tillader?
• Er det i orden, at et menneske kan gå og vente så længe på den nødvendige hjælp, han/hun har krav på, 
at han/hun er nødt til at belaste sig selv i sådan en grad, at funktionsevnen bliver yderligere nedsat?

På baggrund af eksempler, som dem der er omtalt i brevet, beder vi derfor jer i Folketingets socialudvalg om 
blandt andet at overveje at pålægge kommunerne at indbetale midler, der er sparet ved at bryde 
serviceloven, til en pulje, som efterfølgende udloddes til området.
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